
HETI HELYZET FELVÉTEL IDEJE: XIII. ker. Lomb u. 23-27., csütörtök 16:30–17:15. 
MŰSORVEZETŐ: Ágai Kis András SZEREPLŐK: Kolláth György (alkotmányjogász), Kovács 
István (a Sportklub olimpiai bajnok műsorvezetője), Növényi Norbert (olimpiai bajnok) 
1. Csak golyóálló mellényben hagyhatják el szállodájukat a német válogatott játékosai a 2010-es dél-
afrikai labdarúgó-világbajnokságon. A Sport Bild szerint a delegáció vezetői ezen felül majdhogynem 
megtiltják a játékosoknak, hogy egyedül nézelődjenek a városban. A szövetség a jelenlegi helyzet 
szerint nyolc különlegesen képzett biztonsági szakembert visz magával a világbajnokságra, de a 
lapértesülés szerint az sem kizárt, hogy végül minden játékosra egy-egy biztonsági ember ügyel majd. 
Dél-Afrikában ugyanis világviszonylatban is elképesztően magas az emberölések, illetve utcai 
útonállások száma. 
Reagálás: Ez agyrém. Vigyük tovább! Edzésen a fejelést kevlár-sisakban gyakorolják. A gyepen 
a játékvezetőket állig felfegyverzett bodygardok követik, lépésről-lépésre. A taccsbírók 
lézerkarddal integetnek. A vuvuzela ölésre alkalmas változata titánból készül. A fizető nézőket 
ilyen reklám csábítja: a belépőjegy ingyen van, csak távozáskor kell fizetned, de akkor az 
életeddel. Olyan temetést kapsz, hogy még élsz, el nem felejted! Isten hozott, Fokvárosban! 
2. A tiranai Qemal Stafa-stadionban uralkodó hiányos higiéniai viszonyok miatt a Nemzetközi 
Labdarúgó Szövetség 15 ezer euró büntetést szabott ki az albán szövetségre – jelentette az MTI. A 
szankciót az váltotta ki, hogy a magyarok csoportjában rendezett albán–dán világbajnoki selejtező 
után a vendégjátékosok, illetve a mérkőzés török játékvezetői hiába csavargatták a csapokat, nem volt 
meleg víz a zuhanyozóban. A vizsgálat során kiderült: gyakran előfordul, hogy egyáltalán nincs víz a 
létesítményben, ráadásul nincsenek női mosdók a Qemal Stafában, mondván: ők úgysem járnak 
futballmeccsre. 
Reagálás:Ilyenek a balkáni állapotok!  Balkánon arra is láttam példát, hogy közös pottyantós 
budi van férfiak és nők számára egy közforgalmú helyen, ám nincs WC-papír. Láttam, hogy egy 
spárgára felfüggesztett kukorica-csutka volt a törlő-eszköz. Látszott rajta, hogy használják! 
Néhol újságpapír volt, és azt használat után nem a klotyóba, hanem melléje, egy külön tartóba 
helyezték. Hátha valaki kedvet kap még egy kis olvasáshoz, vagy igénybe veszi a papír másik 
oldalát. Feltalálták az újrahasznosítást! 
Ami elfogadhatatlan: a próbálkozás mögött megbújó rossz szándék. Az ellenfél megalázásának, 
kiakasztásának lehet ez a jele. Szorong a hazai gárda, és így büntet, máskor meg szállodai 
lopásokkal, a pihenést gátló éjszakai cirkuszolással, az edzés-lehetőség elsumákolásával, az 
ellenfél megfélemlítésével. Tudják, mit kéne tenniük, de azért se! Ez már nem sport, hanem 
politika! 
3. Példátlan gyorsasággal és példátlan ítéletet hozott egy bolgár bíróság, ugyanis háromhavi börtönre 
ítélte azt a drukkert, aki a fenekét mutogatta az ellenfél szurkolótábora előtt. A 33 éves férfi a plovdivi 
Botev fanatikusaként a CSZKA Szófia elleni bajnokin hajtotta végre „hátsó szándékú” akcióját: a 
szünetben a vendégszektor elé futott, majd hátat fordítva a szófiai drukkereknek, letolta a nadrágját. A 
CSZKA-hívek erre üveggel, kővel és különféle tárgyakkal kezdték dobálni, mire a rendfenntartók 
elvonszolták a tábor elől és átadták a bíróságnak. A testület gyorsított eljárásban tárgyalta ügyét, és 
szokatlanul szigorú, végrehajtandó ítéletet hozott. A CSZKA egyébként 1-0-ra nyert. 
Reagálás:A provokációra a büntetés méltó felelet. Hab a tortán, ha majd a sitten az erős fiúk 
naponta megszabják és begyakoroltatják, hogy az újonc kinek, mikor és hogyan vetkőzzék, 
öltözzék. Ez a mellékbüntetés. Mire kiszabadul, még az urológusnál is vonakodva húzza le a 
gatyáját. A büntetés eléri a célját: nevel! Itthon ilyesmiért talán a baráti szurkolótábor mámoros 
éljenzése volna a reakció. Őrzök magamban egy képet, a tévében láttam egy múlt heti hazai 
bajnokiról. A szurkolótábor mocskos rigmust kántál, egy szép kislány a lelátón két kezével 
befogja a fülét. Csakhogy, ezt aligha teheti 90 percen keresztül. És az, hogy ilyesmiért a fegyelmi 
bizottság kiró 2-300 ezer forintot: bakfitty! 
4. Az UEFA az idén indította be azt a számítógépes rendszert, amelynek célja, hogy kiszűrje a fogadási 
csalásokat. A felderítő rendszer nem csak a nemzetközi kupameccseket vizsgálja, hanem minden 
tagország első- és másodosztályú bajnokságát, illetve kupaküzdelmeit, ez évente nagyjából 29 ezer 
összecsapást jelent. Az adatbázis állandó kapcsolatban van négyszáz, sportfogadással foglalkozó 
céggel, így folyamatosan tudja követni az egyes mérkőzéseket érintő fogadásokat. Amennyiben 
rendellenességet észlel, értesíti az UEFA illetékes bizottságát. A gyanút általában az váltja ki, ha a 
mérkőzéssel kapcsolatos fogadásoknál furcsaságot észlelnek. Ilyen volt a Panioniosz–Dinamo Tbiliszi 



UEFA-kupa-meccs, amelyre egy ismeretlen fogadó 1000 fontot tett a Stan James fogadóirodánál arra 
az eshetőségre, hogy a félidőben nyerésre álló vendégcsapat végül kikap, amit 28-1-es oddsszal adtak. 
Ugyanilyen feltűnő volt, hogy a 66-1-es oddszal hirdetett 5-2-es hazai győzelemre is feltűnően 
megszaporodtak a fogadások, így az UEFA hivatalból eljárt, de végül nem talált bizonyítékokat. A 
gyanús meccseken főleg olyan klubok voltak érintettek, ahol a játékosok nem kapnak sztárfizetést, így 
nagyobb a bűnbeesés lehetősége.  
Reagálás:Sokan gondolhatják azt, hogy mindez sima svindli, kis stikli, picit tesztelik, 
megpulykázzák a rendszert. Besegítenek a szerencséjüknek, na és akkor mi van? Válasz: a hazai 
Btk. szerint ez vagyon elleni bűncselekmény, továbbá a közreműködők révén még vesztegetés is 
lehet, amiért halmazatban 5-8 évet is lehetne kapni, ha a kár elég nagy. Ráadásul ehhez 
sportfegyelmi büntetés társul, olykor végleges eltiltással sportolónak, sportvezetőnek. Vannak 
itthon ilyen szankcionált ügyek? Voltaképpen nincsenek. Ez a fő baj: kicsi a kockázat, könnyű a 
mentség-keresés. Láttuk itt is: sorry, kicsi a gázsi, minimálbéres vagyok, mit várnak tőlem?! Ez 
az, amitől egy jogásznak még a parókája is az égnek mered. Megoldás: teljes feltárás, kőkemény 
büntetés, megelőző információs és fogadási rend, korrekt javadalmazás, és ifikortól kezdődő 
nevelés. Az iskolába se csupán oktatni viszik a gyereket, hanem nevelni is: edzés, klub dettó. 
5. Részletes vallomást tett önéletrajzi könyvében Andre Agassi arról, hogyan élt kábítószerrel, illetve 
tussolta el hazugságaival pozitív doppingtesztjét. Az Open (vagyis: Nyílt) című memoárban a 39 éves 
amerikai leírja, hogy asszisztense révén ismerkedett meg a kábítószerrel: „Kiöntött egy keveset a 
dohányzóasztalra, én pedig felszippantottam. A heverőn hátradőlve rögtön megbántam az egészet, de 
aztán olyan eufória tört rám, amely minden negatív gondolatot kisöpört a fejemből. Soha nem éreztem 
ennyire élettelinek, energikusnak magam. A pincétől a padlásig kitakarítottam a házat, leporoltam a 
bútorokat, megcsináltam az ágyakat” – idézte az MTI Agassit. A nyolc Grand Slam-trófeával 
büszkélkedő zseni később a New York-i repülőtéren értesült arról, hogy pozitív lett a doppingtesztje. 
Elmondása szerint olyan volt, mintha halálos betegségéről szerzett volna tudomást, majd azt hazudta 
az ATP-nek írt levelében, hogy véletlenül beleivott asszisztense feljavított italába. „Szégyelltem 
magam, és megfogadtam, hogy ezzel vége a történetnek. Szerencsére az ATP szemet hunyt a dolog 
felett” – írta könyvében a 2006-ban visszavonult játékos. 
 Reagálás:Agassit nagy játékosnak tartottam, és a kései őszinteségéért becsülöm is, de nem 
menthető fel. Lehet, hogy könyve megjelenését sport-büntetés követi, de nem biztos. Neki még 
megmaradt a lelkiismerete, igaz, későn szólalt meg. Tanulsága a legfontosabb a mai versenyzők 
számára. A közeg, melyben a nagy bajnokok élnek, taszít sokakat rossz irányba, és bátorít arra, 
hogy meg lehet úszni, el lehet síkálni a felelősségre-vonást. Lám, nála is. A drog és a dopping 
terén a jog határa és hatása véges: csak az ultima ráció. Nekünk ennek a hatásfokát, egyenlő, 
biztonságos mércéjét kell javítani, még ha ez a teljes megoldás és megelőzés talán 1/3-a is. Amíg 
ugyanaz a darázs megcsípheti a JUVE-focistát és a magyar szumózót, s a gyógyír a koksz, addig 
a kérdés az, hogy tényleg ostobának lehet nézni valamennyiünket, és miért hagyjuk? Ha 
ilyenkor minden huncut fillért visszakérne, aki azt a fair play reményében adta, volna remény a 
rendteremtésre. Mi sem erre tartunk. 
6. Felfüggeszthetik vagy akár vissza is vonhatják Overdose tulajdonosának futtatói jogát, ha 
bebizonyosodik, hogy bűncselekményt követett el – közölte az MTI-vel a ló menedzsmentjéhez közel 
álló Száraz György. A szakíró szerint egyelőre nem tudni, hogy a Nagyváradon elfogott, s azóta 
előzetes letartóztatásba helyezett Mikóczy Zoltán tényleg elkövetett-e bűncselekményt. De ha 
bebizonyosodik bűnössége, felfüggeszthetik futtatói jogát. Szélsőséges esetben akár még az is 
elképzelhető, hogy Overdose hatalmas, ötmillió eurós értéke okán a csődeljárás során lefoglalják a 
világhírű lovat. Czucz István, Overdose társtulajdonosa szerint Mikóczy letartóztatása nem 
befolyásolja a ló további versenyeztetését. A szlovák üzletember erről a Duna TV Térkép című 
adásában nyilatkozott. „A ló jól van  és Angliában gyógyul. Hármasban fogjuk eldönteni a hónap 
végéig, hogy Magyarországra, vagy átmenetileg Szlovákiába fogjuk-e vinni.”  Vajtó Lajos, az 
Overdose-t menedzselő Nemzeti Lóverseny Kft. ügyvezető igazgatója a műsorban kijelentette: „Jelen 
helyzetben a mi feladatunk, hogy Overdose-ról gondoskodjunk, amennyiben erre igény van, akkor 
Overdose-t hazahozzuk, a költségeket elő tudjuk teremteni, a versenyeztetését meg tudjuk oldani.”  
Reagálás: A letartóztatás nem előre hozott büntetés, az ártatlanság vélelme mindenkit megillet. 
Ne előlegezzük meg a büntetőbíróság várható ítéletét. Sajnos, riasztóak az eddigi hírek, mind 
Mikóczy úrra, mind Overdose-ra vonatkozóan. Mindkettőjüknek jól jönne egy szerencse-patkó. 



Ami a lovat illeti: a futtatói jog bizonyára nem csupán egy főt illethet meg a 3 tulajdonos közül. 
Az valószínűleg átruházható vagyoni értékű jog, volna is, aki átvállalja, tehát ez nem a veszett 
fejsze nyele. Az eset most főként jogi ügy, a jó jogászok pedig tudják, hogy nincs kezelhetetlen 
helyzet, csak emberi tehetetlenség és ellenérdek létezik. El kell kerülni, hogy Overdose-t, mint 
vagyontárgyat lefoglalják, zár alá vegyék: már hogyha Mikóczy úr tartozása olyan nagy, hogy 
az általa okozott kár megtérülése másként nem biztosítható. Együtt kell működnie ebben a 
bűnüldöző szervekkel. Overdose nem jogalany, de nem is olyan zálogtárgy, mint volna egy 
festmény, egy autó, egy részvény-csomag. Bárki számára értéket nem lókolbászként vagy 
virsliként képvisel: hadd gyógyuljon meg, hagyják versenyezni. Van egy büszke jogi szólás: 
bármit kezd el és szúr el egy menedzser vagy egy politikus, azt úgyis mindig a jogásznak kell 
rendbe hoznia. Munkára! 
7. Elismerően nyilatkozott riválisáról és élete meccsének nevezte a 40 éves olasz Giacobbe Fragomeni 
Erdei Zsolt elleni címmeccsét. A Bokszvilágtanács Madárnál tíz kilóval nehezebb világbajnokát a 
Nemzeti Sport idézte: „Milánó egyik szegényebb negyedében nőttem fel, semmink sem volt, amikor 
kissrác voltam. Ma a boksz az életem, és mindent a sportágnak rendelek alá. Korábban útépítéseken 
dolgoztam, ha nem bokszolnék, szerintem most is melós lennék. A legkeményebb csatám a David Haye 
elleni meccsem volt. Az, hogy ellenfelem egy kategóriával lejjebb veretlen világbajnok, nem számít, ez 
eszembe sem jut. Ugyanakkor tisztelem ellenfelem, aki nagyon erős, kiváló a technikája, ezért jó 
bokszoló. Ez lesz életem legfontosabb meccse. Nem vagyok már a legfiatalabb, de megyek előre, amíg 
bírom” – mondta Erdei ellenfele. 

Reagálás: Az egykori kitűnő sportújságírót: Feleki Lászlót idézem. Ő mondaná mindkét 
boxolóra, hogy lám, van mire szerénynek lenniük. Rokonszenves mindkét srác. 

SIPOSHEGYI 

Reagálás: A nyár zömét a Balatonnál töltöttem. Tanúsíthatom, hogy Péter vígjátékát nagy 
sikerrel adták elő a nyári színházban. Derűs életműve él,  tehát Péter is sokáig köztünk lesz. 
Nyugodjék békében! 


